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Lanclsstævne Avisei 
indlagt i bladet

Forste Ostørsotræf 
en succes

Firmaidræt
Ansvarshavende redaktør:
John Thrane
Dansk
Firmaidrætsforbund 
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg.
Tlf. 65 31 65 60.
Fax. 65 30 14 26.

Firmaidræt udkommer 10 
gange årligt. Juli og 
december måned er 
undtaget.
Oplag: 12.500.

De i artiklerne fremførte 
synspunkter er forfatter
nes og deles ikke 
nødvendigvis af Dansk 
Firmaidrætsforbund.

Redaktionen forbeholder 
sig ret til at redigere og 
forkorte artikler og 
indlæg.

39. årgang, nr. 9.
Oktober 1996. Næste 
nummer udkommer 
den 20. november 1996.

Deadline for tekst og an
noncer: Onsdag den 6. 
november 1996. Eftertryk 
med tydelig kildeangivel
se tilladt.

Produktion og tryk:
Elbo Grafiske Hus 
Nørrebrogade 14-16 
7000 Fredericia 
Tlf.: 75 92 11 99 
Fax: 75 92 26 47

Forsiden:
Læs om sommerlands- 
stævnerne i DFIFs 
Landsstævne Avis der 
er indlagt i dette blad. 
Foto. Sports Foto.

Slut på gætterierne
Kulturministeriets længe ventede pengestrømsanalyse af idrættens 

tipsmidler har nu ligget klar en lille måned. Hermed er det slut på man
ge gætterier og flere års mistænkeligørelse af idrættens organisationer 
for at forvalte tipsmidlerne ineffektivt og uden at pengene kommer 
medlemmerne til gode.

Rapporten konkluderer helt utvetydigt, at idrættens organisationer 
bruger pengene fornuftigt, og at der blandt medlemmerne er udbredt 
tilfredshed med den måde som pengene strømmer ud i systemet på. Da 
Kulturministeren iværksatte budgetanalysen, frygtede idrættens organi
sationer, at man fra politisk side kunne bruge rapporten til at skære i 
idrættens tipstilskud. Men hvis man fra politisk hold er ude på det, fin
der man ikke mange argumenter i analysen. Det forlyder da også, at 
Kulturministeren er tilfreds med, at der ikke er belæg for at hævde, at 
idrætten frådser med pengene.

Rapporten vil nu danne grundlag for en bred idrætskonference midt i 
november, der skal gå forud for Kulturministerens idrætspolitiske rede
gørelse på Christiansborg. Hvad den vil munde ud i, kan man kun gisne 
om. Men det idrætspoltitiske debatoplæg, som socialdemokratiet netop 
har sendt på gaden i slutningen af september, giver måske et fingerpeg 
om, at kravene til idrætten skærpes fra politisk side.

Debatoplægget peger på, at indsatsen overfor socialt belastede og 
de svage grupper skal styrkes. Særlig interessant for DFIF betones det, 
at der skal gøres en indsats for at styrke idrætslivet på arbejdspladser
ne, ikke mindst set udfra et sundhedspolitisk perspektiv. Det skal gøres 
gennem informationskampagner, og ved at udnytte de eksisterende 
konsulentordninger der støtter op om virksomhedsidrætten optimalt.

Dermed rammer debatoplægget lige ned i DFIFs koncept for Virk- 
somheds-Trim, og mulighederne for en videreudvikling af denne del af 
firmaidrætten ligger helt åbne, hvis DFIFs ledelse fortsat vil satse der. 
Mulighederne for kropslig udfoldelse i forbindelse med arbejdslivet skal 
forbedres, og de grupper som ikke deltager aktivt i idræt og motion skal 
inddrages. Det skal ske gennem uddannelse af instruktører, der skal vir
ke lokalt på de enkelte virksomheder. Formålet er at reducere arbejds
belastningerne, og derved begrænse omfanget af arbejdsskader og 
nedslidning på det danske arbejdsmarked.

John Thrane, redaktør, DFIF
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Pengene flyder 
den rigtige vej

A f John Thrane

Idrætskonference om 

pengestrømsanalysen 

skal danne grundlag for 

idrætspolitisk redegørelse.

Det skal ikke være nogen
hemmelighed, at resultatet 
af Kulturministeriets penge

strømsanalyse af idrættens tipsmid
ler var imødeset med spænding, 
ikke mindst fra de tre organisatio
ner, DIF, DGI og DFIF, som var gen
stand for den megen op
mærksomhed. Nu ligger 
rapporten der, og Kulturmi
nister Jytte Hilden har ind
kaldt til en bred endags 
idrætskonference om rap
porten den 14. november 
på Holmen, forud for frem
læggelsen af en idrætspoli
tisk redegørelse på Christi
ansborg.

Eksamen bestået
Rapporten konkluderer, 

at pengestrømmen flyder 
den rigtige vej, ud til idræt
tens lokalforeninger. Derfor 
har de kritiske røster i køl
vandet på rapporten været 
få. Kritikken er kommet fra 
forskerside, hvor man har 
kritiseret metoden bag rap
porten, og kaldt den over
fladisk og vag. En forudsi
gelig kritik, fordi idrættens 
organisationer ofte er ble
vet kritiseret af idrætsfor
skerne for at være ineffektive og 
overflødige. Forskerne er nødt til at 
kritisere metoden, for hvis de ikke 
gjorde det, ville de også indirekte 
acceptere rapportens konklusion,
"... at organisationerne i al væsent
lighed har indfriet de stillede mål
sætninger om en særlig indsats på 
breddeidrætsområdet” .

Løftede øjenbryn
Et enkelt sted har dagspressen 

dog anført, at det mindre firma
idrætsforbund ikke undgår løftede

øjenbryn, for at bruge forholdsvis 
flere penge end de store organisati
oner på egen drift og administrati
on. DFIF anvendte i 1995 23 %, eller 
knap 7 mio. kr. på egne driftsformål, 
mens de tilsvarende tal for DIF og 
DGI er 8 % og 9 %, hvilket svarer til 
henholdsvis 20 og 21 mio. kr.

Det er der imidlertid en god for
klaring på. DFIF bruger procentvis

flere penge på central virksomhed 
end DIF og DGI, fordi DFIF ikke har 
de meget dyre mellemled på vejen 
ud til aktiviteterne, henholdsvis 
specialforbund og amtsforeninger. I 
kraft af den flade struktur, vil en 
stor del af den service som finder 
sted i et mellemled blive udført af 
hovedorganisationen. Så selvom 
DFIF er den organisation der sen
der pengene længst ud, nemlig 
direkte til by sammenslutningerne, 
så bruger DFIF også mest på egne 
driftsformål.

DFIFs pengestrøm
På denne side er gengivet en 

figur fra rapporten, der viser et 
samlet billede af pengestrømmen. 
Den kan læses således: DFIF mod
tog i 1995 et tilskud fra tipsmidler
ne på ca 26 mio. kr. 23 % eller knap 
7 mio. kr. blev anvendt til organisa
tionens egen drift, herunder admi
nistration, egne aktiviteter og ejen

domsdrift. 26 % blev 
anvendt på direkte tilskud 
til bysammenslutningerne, 
der er de vigtigste hoved
modtagere af tilskud, ialt 
ca. 6 mio. kr. De 14 amt
skredse fik et direkte til
skud på 1 mio. kr. De indi
rekte tilskud udgjorde 35 
%, eller ca. 10 mio. kr. De 
indirekte tilskud dækker 
generelle serviceydelser, 
konsulentbistand, uddan
nelse og kursusvirksom
hed, seminarer, tilskud til 
aktivitetskampagner til
skud til stævner m.m.

DFIFs bysammenslut- 
ninger modtog i 1994 ca. 2 
mio. kr. i tilskud fra kom
munerne og godt 1 mio. kr. 
fra andre bidragsydere. 
Den største indtægtskilde 
var dog aktivitets- og 
grundkontingenter fra 
medlemmerne, som bidrog 
med ca. 33 mio. kr. Til 

gengæld afholdt bysammenslutnin
gerne udgifter på aktiviteter sva
rende til 13 mio. kr. En meget stor 
del af indtægterne anvendtes til 
sammenslutningernes drift, i alt 24 
mio. kr. Det er dog væsentligt at 
bemærke i denne sammenhæng, at 
14 mio. kr. ud af 24 mio. kr. anvend
tes til ejendomsdrift, herunder drift 
af egne idrætsfaciliteter, dvs. at en 
meget stor del af sådanne driftsom
kostninger også indirekte kom 
medlemmerne til gode.

Dansk Tipstjeneste

Egne aktiviteter, herunder ejendomsdrift, 1 I Direkte tilskud
*  administration m.v.

□ . , . ....... ■  Indirekte tilskud
Investenng og langsigtet kapitalbinding

Q  Til rådighed for langsigtede dispositioner ^  Afstemnmgsdifference

Sådan flyder pengestrømmen i DFIFs hovedorganisation og 
bysammenslutninger 1995. Kilde: Idrættens Tipsmidler.
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I de baltiske lande har man 
et lidt andet syn på firma
idræt. Det kom til udtryk i 
den styrkemæssige forskel 

mellem de baltiske og de 
nordiske hold ved de første 

Baltic Sea Games.

Med The Baltic Sea Games - 

Østersøtræffet -er der fostret 

en god ide. Stævnet genta
ges om to år med Estland 

som en sandsynlig vært

Af John Thrane 
Foto. Sports Foto

Firmaidræt 
på tværs af 
grænserne

et første Østersøtræf - The 
Baltic Sea Games - med 
deltagere fra de nordiske 

og baltiske lande blev en succes. 
Bedømt udfra de meget positive 
tilbagemeldinger fra de deltagen
de organisationer og deltagere, vil 
Østersøtræffet også blive genta
get om to år.

- Ideen er at lave noget firma- 
idræt på tværs af landene, og der
ved knytte kontakter mellem fir
maidrætsudøvere i landene rundt 
om Østersøen. Derved skulle der 
gerne dannes grobund for udveks
ling og kontakter på klub- og fore
ningsplan.

Det er tanken, at Østersøtræf
fet skal afholdes hver andet år, og 
værtsskabet skal gå på skift lan
dene imellem, fortæller DFIFs for

bundskonsulent Torben Laursen, 
der har siddet i arbejdsgruppen 
bag Østersøtræffet.

Tre dage med fart på
De lidt over 200 deltagere på 

Østersøtræffet havde tre dage i 
København med et afvekslende 
program, der fredag stod på 
workshops på Danmarks Højskole 
for Legemsøvelser. Her fik delta
gerne et lynkursus i den danske 
foreningstradition, et oplæg om 
udviklingstendenser i bredde
idrætten, samt et praktisk forløb 
med nye boldspil.

Om lørdagen gik det så løs 
med håndbold-, volleyball- og 
bowlingturnering i Grøndal Cent
ret, og om aftenen stod den på 
fest sammen med de 1700 lands

stævnedeltagere i Cirkus Arenas 
telt, og om søndagen kunne man 
overvære DFIFs landsstævner i 
Valby Idrætspark.

Smæk til de nordiske hold
I de baltiske lande har man et 

lidt andet syn på firmaidræt, og 
det kom til udtryk på den styrke
mæssige forskel på de nordiske og 
de baltiske hold. Både i håndbold 
og i volleyball var de baltiske hold 
i en klasse for sig selv, og en af 
volleyballdommerne vurderede, at 
det bedste herrehold fra Estland 
ikke ville falde igennem i den dan
ske 1. division. Det betød selvføl
gelig smæk til de nordiske hold, 
men de tog tævene med godt 
humør. Enkelte synes endda, at 
det var sjovt at spille mod nogen, 
der virkelig kunne spille volleyball. 
Heldigvis forstod de baltiske hold 
også kunsten at spille “socialt” , 
når de kunne se, at modstanderne 
ikke var så drevne. Finalen i herre
rækken stod mellem Letland og 
Estland, og det var en fin oplevel
se at se volleyball spillet af virke
lig dygtige spillere.

Bowlingturneringen tog i bog-



stavelig forstand kegler. Her kun
ne de nordiske deltagere få revan- 
ce på mere lige vilkår. Holdene 
blev sammensat på tværs af lan
dene og bowlingturneringen fik 
derfor virkelig rystet deltagerne 
sammen, således at der blev skabt 
kontakter landene imellem, på 
trods af sprogbarrieren. Der var 
kun et fåtal af balterne der kunne 
engelsk.

En god ide fostret

Formanden forLTSA i Letland, arbejdsminister Andris Berzins og generalse
kretær Galina Gorbatenkova, fik en tjans ved dommerbordet i volleyballtur- 
neringen.

Ideen med The Baltic Sea 
Games, som Østersøtræffet rette
lig hedder, er født af DFIF, og har 
fået støtte fra EUs Eurathlon-pulje 
og fra Kulturministeriets Østeuro- 
papulje. DFIFs øverste ledelse har 
fra første færd bakket op om ide
en, og DFIFs næstformand, Jørn 
Godt der overværede stævnet lør
dag, var ikke bange for at give 
DFIFs fulde opbakning til, at 
Østersøtræffet skal gentages om 
to år.

- Med Østersøtræffet har vi 
fostret en god idé, og nu skal vi se 
om ideen med firmaidræt på tværs 
af grænserne kan bære fremover. 
DFIF har gjort et stort stykke 
arbejde for at løbe det her igang, 
så nu må vi sørge for, at det ikke 
falder til jorden igen, siger Jørn 
Godt.

Interessen fra de deltagende 
lande er der. Formanden for det 
estiske idrætsforbund Kalev, Reio 
Ojavere, har allerede meldt sig 
som interesseret i et værtsskab i 
1998, dog med det forbehold, at 
den økonomiske situation i landet 
helst skulle forbedre sig.

Få  motionscenter på din arbejdsplads 
• uden investering

Professionelt træningsudstyr og instruktør
uddannelse 

indgår i totalløsningen.

^  Ring eller skriv efter yderligere information

A rbejdsm in ister  
til Ø stersøtræ f
Med den lettiske delegation, var også topledelsen for LTSA, 

Latvian Trade Sport Association, der er paraplyorganisati
on for de mere end 300 forskellige idræts- og sportsfor

bund i Letland. LTSA var repræsenteret af formanden, Andris 
Berzins og generalsekretær Galina Gorbatenkova, og de var med til 
Østersøtræffet for at få ideer og inspiration til arbejdet med at få sat 
gang i breddeidrætten i Letland. Andris Berzins er tillige arbejdsmi
nister i den lettiske regering, og han var meget tilfreds med works- 
hoppene på DHL om fredagen.

Gang i det frivillige arbejde
LTSA er i færd med at organisere en idrætskonference til decem

ber, hvor man vil sætte fokus på de økonomiske og strukturelle pro
blemer som idrætten og fritidslivet har i Letland. Der skal findes nye 
veje, så breddeidrætten kan komme ud af dødvandet efter selvstæn
digheden. En af disse veje er det frivillige foreningsarbejde, påpeger 
Andris Berzins.

- Vi skal have sat gang i det frivillige foreningsarbejde. Derfor var 
det meget interessant at følge workshoppen på DHL om fredagen. 
Her fik vi mange gode ideer med hjem til konferencen til december, 
sagde Andris Berzins.

Som arbejdsminister sidder Andris Berzins i en nøgleposition, 
hvor han skal koordinerer regeringens indsats overfor idræts- og fri

tidslivet med arbejdsgiverne og de 
mere end 300 forskellige idræts- og 
sportsforbund der findes i Letland.

- Vi skal drøfte hvordan man opbyg
ger en organisation baseret på frivilligt 
lederarbejde, og planlægge opbygnin
gen af et system, der kan videreudvikle 
breddeidrætten i Letland. Det er helt af
gørende for os at få udviklet en frivillig 
tradition, fordi statens og virksomhe
dernes støtte til breddeidrætten stort 
set er borte på grund af de økonomiske 
vanskelige forhold der endnu ikke er 
løst efter vores selvstændighed, sagde 
Andris Berzins.

TEAM HYLDAHLA/S
Kettingvej 33 
8462 Harlev J.
Tlf. 86 94 1611
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Arkivfoto. DFIF

Udbuddet af motionsløb er 
stort i Esbjerg og det har 
skærpet konkurrencen om 

motionsløbernes gunst. Derfor hav
de arrangørerne af Danmark-Stafet- 
ten forsøgsvis flyttet motionsløbet 
til en torsdag aften med start kl. 
18.30 for at trække flere deltagere. 
De seneste år har arrangørerne, 
Esbjerg Firmaidræt og Esbjerg 
Motion, oplevet en støt tilbagegang 
i antallet af hold.

- 1 weekenderne er der mange 
motionsløb i Esbjerg og omegn, og 
forsøget med at flytte Danmark-Sta- 
fetten til en hverdagsaften fik på 
sin vis et positivt resultat. Vi fik 
vendt de seneste år tilbagegang, 
fordi vi med 64 hold ramte det sam
me antal hold i år som sidste år, for
tæller Ole Pedersen fra Esbjerg 
Motion.

- Vi fik således også flere vok
sen-hold med, men oplevede så til

Aftenløb i
gengæld en kraftig tilbagegang 
blandt skoleholdene, som vi traditi
onelt har mange af. Men det kan 
skyldes andre forhold, at der kun 
kom 7 skolehold. Vi er meget 
afhængige af, om skolelærerne er 
interesserede og synes det er en 
god ide at børnene stiller op.

I Esbjerg er man derfor indstillet 
på at prøve igen med et aftenløb til 
næste år. Men noget har man lært 
af dette års løb.

- Vi havde overset, at bl.a. ban
kerne og kommunen har åbent til

Esbjerg
kl. 18.00 om torsdagen, og det gav 
dem problemer med at stille hold. 
Derfor flytter vi løbet til tirsdag 
aften, siger Ole Pedersen.

Et andet problem med aftenløb 
er i følge Ole Pedersen, at det hele 
bliver lidt forceret. Der er ikke så 
lang tid som ellers til at sidde og 
hygge sig med kolleger og hold
kammerater efter anstrengelserne 
ude på ruten. Og for arrangørerne 
bliver det sent inden der er ryddet 
op og pakket sammen efter løbet.

C/3

F I R M A F I R M A F I R M A Å B E N Å B E N Å B E N S K O L E S K O L E S K O L E I A L T A n ta l p e rs

B y s a m m e n s lu t n in g H E R R E R D A M E R M IX H E R R E R D A M E R M IX D R E N G E P I G E R M IX
København 15 6 15 2 3 2 1 44 169
Ry 8 2 3 16 4 10 4 47 178
Viborg
Svendborg 9 2 13 21 9 17 1 1 73 279
Hillerød 11 15 6 15 9 35 17 7 22 137 524
Næstved 110 38 76 47 28 50 24 4 4 381 1426
Esbjerg 14 7 14 5 17 4 1 2 64 244
Ringkøbing 4 3 1 6 4 7 9 2 36 123
Frederikshavn 7 2 9 4 6 2 1 31 117
Grindsted
H o ld  ia lt 1996 178 j 66 113 130 59 142 61 23 31 813 3060

Resultaterne fra Danmark-Stafetten 1996.
Ved redaktionens slutning manglede der resultater fra Viborg og Grindsted.

Regn i Ringkøbing
Af John Thrane

Efter de mange dage med var
me i august kom regnen 
pludselig væltende ned, men 

det lod løberne i Ringkøbing sig 
ikke gå på af. Og på trods af at der 
kun var forhåndstilmeldt 20 hold, 
var der alligevel 37 hold der gen
nemførte i årets udgave af Dan
mark-Stafetten i Ringkøbing sidst i

august måned. Sidste år var der 40 
hold med, og et deltagerantal på en 
35-40 hold er nok det, man skal sat
se på er realistisk, oplyser arran
gørerne fra Rofi.

- Heldigvis holdt det op med at 
regne i løbet af dagen, så deltag
erne kunne slå parasoller og para
plyer sammen, og hygge sig i det 
fri. Vi har vel været omkring 160 
aktive løbere, og med tilskuerne 
blev det til omkring 300 ialt der 
trods regnen hyggede sig og holdt

humøret højt, fortæller Ragna 
Knudsen fra Rofi.

Med til at bringe deltagerantal
let op i nærheden af sidste års tal 
var en eftertilmelding af hele 8 hold 
fra Husby Efterskole. Som noget 
nyt blev der til alle uddelt diplomer 
med den enkeltes løbers tider 
påført. I lighed med sidste år var 
det Rofi der i samarbejde med Ring- 
kjøbing Bank der arrangerede 
løbet, og de er enige om at fortsæt
te samarbejdet næste år. Datoen for 
næste års stafetløb ligger dog ikke 
fast, oplyser Ragna Knudsen.
•  • • • • • • • • • • • • • • • • • • •  CD
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Åbne stævner i DFIF
fra 1. nov. 1996 til 1. marts 1997

Dato/Ar S. tilm. Sammensi. Kont. person

Badminton
16.-17. nov. 96 25/10-96 Fredericia 75 91 12 85
8.-.09. feb. 97 10/12-96 Svendborg 62 22 58 09
23. feb. 97 25/1-97 Sønderborg 74 42 01 02

Bordtennis
24. nov. 96 2/11-96 FKS Odense 66 17 46 06

Bowling
23.-24. nov. 96 26/10-96 Sønderborg 74 48 58 45
8.-9. feb. 97 10/12-96 Svendborg 62 22 58 09

Dart
8.-9. feb. 97 10/12-96 Svendborg 62 22 58 09

Fodbold Inde
Five A Side 
17. nov. 96 28/10-96 FKS Odense 66 17 46 06
23-24. nov. 96 13/11-96 FKS Odense 66 15 05 28
Fodbold inde. 2 weekends
23.-24. nov. og
30.-1. dec 96 25/10-96 Sønderborg 74 65 00 85
30/11 -1/12 96 8/11-96 Give 75 71 15 72
8. dec. 96 15/11-96 Esbjerg 75 13 04 70
11. jan. 97 13/12-96 Kolding 75 53 33 22
11.-12. jan. 97 15/12-96 Esbjerg 75 13 04 70
Fodbold inde. 2 weekends
25-26. jan. og
1.-2. feb. 97 27/12-96 Sønderborg 74 65 00 85
Fodbold Inde. Stor Bane 
31/1 .-2/2 97 10/1-97 Fredericia 75 92 76 39
8-9. feb. 97 10/12-96 Svendborg 62 22 58 09
9. feb. 97 15/1-97 Esbjerg 75 13 04 70
23. feb. 97 3/2-97 FKS Odense 66 17 46 06

Håndbold
8.-9. feb. 97 10/12-96, Svendborg 62 22 58 09
23. feb. 97 24/1-97, Bov 74 67 22 38
1. marts 97 7/2-97 Sønderborg 74 42 08 53

Kegler
16.-17. nov. 96 25/10-96 Kolding 75 53 33 22
23.-24. nov. 96 1/11-96 Fredericia 75 92 81 51
30.-1. nov/dec 961/11-96 Tønder 74 72 56 09
18.-19. jan. 97 6/1-97 Nyborg 65 31 68 55
15.-16. feb. 97 17/1 -97 Fladerslev 74 53 14 80
1 .-2. marts 97 31/1-97 Sønderborg 74 48 66 76

Pistol 15 M
23.-24. nov. 96 23/10-96 Næstved 53 73 28 29
25.-26. jan. 97 11/1-96 Vamdrup 75 58 24 17
1.-2. feb. 97 9/1-97 FKS Odense 66 17 63 20
1.-2. feb.97 12/12-96 Vordingborg 53 77 05 33
8.-9. feb.97 8/1 -97 Korsør 53 54 02 53
14.-16. feb.97 14/1-97 Ringsted 53 61 04 30

Riffel 15 M
23.-24. nov. 96 23/10-96 Næstved 53 73 28 29
23.-24. nov. 96 2/11-96 Vejen 75 36 15 45
30/11-1/12 96 1/11-96 Tønder 74 76 11 43
7.-8. dec. 97 8/11-96 Bramming 75 17 23 03
25.-26. jan. 97 11/1-96 Vamdrup 75 58 24 17
1.-2. feb.97 12/12-96 Vordingborg 53 77 05 33
1.-2. feb.97 9/1-97 FKS Odense 66 17 63 20
8.-9. feb.97 10/12-96 Svendborg 62 22 58 09
8.-9. feb.97 10/1-97 Haderslev 74 52 77 65
8.-9. feb.97 8/1 -97 Korsør 53 54 02 53
15.-16. feb.97 24/1 -97 Fredericia 75 92 63 42
14.-16. feb.97 14/1-97 Ringsted 53 61 04 30
22.-23. feb.97 24/1-97 Aabenraa 74 62 49 92
22.-23. marts 97 22/2-97 Korsør 53 54 02 53

EDB-kurser i DFIF-Idræt
I samarbejde med DFIFs EDB-gruppe inviterer Uddannel
sesudvalget til kursus i forbundets EDB-program DFIF- 
Idræt, som afvikles over følgende to weekender:

Fredag d. 10. januar - søndag d. 12. januar '97. og 
Fredag d. 04. april - søndag d. 06. april '97

For kurserne gælder, at der er ankomst fredag kl. 18.30 og 
afrejse søndag kl. 15.00 Kurserne afvikles i Nyborg med 
Nyborg Handelsskole som samarbejdspartner. Forudsæt
ningerne for, at du kan deltage på kurset er at:
•  du er bruger/licenshaver af DFIF Idræt
•  du har interesse for brugen af EDB til 

administration, medlemsregistrering eller 
stævne- og turneringstilrettelæggelse.

•  du har kendskab til, hvordan en 
sammenslutning/kreds fungerer.

•  du har kendskab til tekstbehandling og 
regneark anvendt under Windows.

Kursets indhold:
På kurset vil du komme til at arbejde med følgende 
emner:
•  Hvordan installeres og vedligeholdes DFIF-Idræt.
•  Grundlæggende introduktion til Concorde XAL
•  Introduktion og øvelser i DFIF-Idræt

Administration:
•  bogholderi / regnskab / budgetkontrol
•  medlemsregistrering / betaling / statistik
•  firmaklubsregistrering / betaling / statistik
•  udskrifter / indberetninger / labels etc.

Introduktion og øvelser:
Stævne-og turneringstilrettelæggelse: 
ø  idrætsmenu / dart / badminton / fodbold
•  stævneplanlægning / tilmeldinger / turnering / 

dato & tid
•  kampplanlægning / banetildeling / fordeling / 

flytning
•  øvelser med opgaver fra det virkelige liv.

Kursuspris: kr. 3.800,- DFIF-tilskud kr. 2.600,- 
Din pris: kr. 1.200,-

Tilmeldingen skal ske på tilmeldingsblanket, som sendes 
til forbundskontoret senest d. 15. nov. '96.

NB! På kurset er der plads til max. 24 kursister.

45870474

Specialfirma for:
Medaljer 
Emaljeemblemer 
Maskinbrøderede emblemer 
Vævede emblemer 
Selvklæbende emblemer 
Blazer emblemer (guldtræk) 
Vimpler Bælter Spænder 
Tørklæder Slips 
Vi fremstiller gerne en gratis rentegning

Rekvirer vor store brochure!

G.K. Pedersen ApS 
Fuglevadsvej 75,2800 Lyngby
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Kritik a f d isp en sa tio n
Af John Thrane 
Foto. Sports Foto

Årsmødet bakkede riffelsek

tionen op og fandt Idræts
udvalgets dispensation og 

handlemåde kritisabel

Idrætsudvalget 
måtte tage imod 
hård kritik på riffel
skytternes årsmø
de. Skytterne i fir
masporten vil selv 
bestemme hvad de 
skal skyde på.

D er blev skudt med skarpt, og 
der var fuldt besat på stole
rækkerne, da formanden for 

DFIFs riffelsektion, Vibeke Sørensen 
bød velkommen til riffelskytternes 
årsmøde den 21. september. Grunden 
til det velbesøgte årsmøde var begi
venhederne forud og under lands
stævnet i 50 m riffelskydning den 14.- 
15. sept. i København.

Kort fortalt måtte riffelskytterne 
her skyde på en anden skive {DDS 
M84), fordi firmasportens skive (M2) 
ikke er lagt ind på det elektroniske 
markeringsanlæg på Amager Skytte
center. Da miséren blev opdaget, 
ønskede riffelsektionen ved Vibeke 
Sørensen, Odense og Preben Ander
sen, Randers, at landsstævnet skulle 
flyttes til skydebanerne i Ballerup. 
Arrangørerne fra KFS ønskede ikke 
en flytning, og fik hos DFIFs Idræts
udvalg (IU) dispensation til at afvikle 
landsstævnet på DDS’s M84 skiver. 
Hele forløbet førte til en skrap strid 
mellem IU og riffelsektionen, hvor 
sidstnævnte pegede på, at IU ikke 
kan have den fornødne sportslige 
kompetance til at afgøre, hvilke ski
ver DFIFs riffelskytter bør skyde på, 
og derfor har givet dispensation på et 
forkert grundlag.

Fustrationerne fik luft
På årsmødet fastslog Vibeke 

Sørensen, at hun havde handlet i rif
felskytternes interesse for at sikre 
lige vilkår for alle. Vibeke Sørensen 
påpegede, at hele 93 skytter, eller 
omkring 2/3 dele af deltagerne, hav
de protesteret over forholdene. Flere 
af årsmødedeltagernes indlæg bar

præg af, at man følte sig nedvurderet, 
og at det var en magtdemonstration 
fra IUs side.

- Vi kan ikke undgå at føle os ned
vurderet. Vi har vedtaget et regelsæt 
i firmasporten som riffelsektionen har 
opbygget igennem 15 år. Det er os og 
ikke IU der har forstand på riffelskyd
ning, og vi oplever det som en magt
demonstration, sagde Leif Sørensen, 
Odense, og fik opbakning af Kurt 
Clausen, Aalborg.

- Riffelsektionen har min fulde 
opbakning, for det er dem der skal 
varetage firmasportens interesser.
Det her er firmasport og det er ikke 
DDS eller DSU. Hvis vi ønsker at sky
de på andre skiver, kan vi gøre det i 
de andre organisationer, sagde Kurt 
Clausen.

Tiden var forpasset
Jan Reinhold redegjorde for de 

bevæggrunde IU havde haft til at give 
dispensationen, primært grundet i 
praktiske problemer med at flytte 
landsstævnet og de økonomiske kon
sekvenser.

- På det foreliggende grundlag 
kunne vi ikke gøre andet. Jeg vil ger
ne understrege, at IU har truffet en 
enstemning og fuld lovformelig 
afgørelse efter høring i DFIFs lovud
valg. IU blev den 12. august bekendt 
med problemet, og fik den 23. august 
besked om at der var fundet andre 
baner. På grund af økonomien og de 
praktiske problemer med flytningen, 
kunne IU ikke gå med til en flytning 
på det tidspunkt, sagde Jan Reinhold, 
der ikke mente, at IU havde nedgjort 
nogen i sagen.

Faldet i ryggen
Stævneledelsen ved LS 96, Jørgen 

Erik Jørgensen, Næstved og Preben 
Andersen, Kalundborg, fandt det kri
tisabelt, at formanden for riffelsektio
nen gik rundt og indsamlede skrift
lige protester under stævnet.

- Deltagerne tog forholdene med 
godt humør, og stævnet blev afviklet 
under rolige og værdige former. Vi fin
der det derfor meget uheldigt, at rif
felsektionen under stævnet går rundt 
med en protestskrivelse og beder del
tagerne om underskrifter. Det var 
ikke det rette sted at tage debatten 
og vi følte, at vores arbejde blev ned
vurderet, sagde Jørgen Erik Jørgen
sen, der mente, at riffelsektionen 
med indsamlingen af underskrifter 
var faldet stævneledelsen i ryggen.

Opbakning til 
riffelsektionen

Konklusionen på debatten blev, at 
årsmødet bakkede op omkring riffel
sektionen i striden med IU, og fandt 
IUs beslutning om dispensation kriti
sabel. Årsmødet påpegede dog også, 
at man ikke håbede en lignende situ
ation ville opstå igen, og opfordrede 
riffelsektionen til at være mere vågen 
og arbejde videre med at få DFIFs M2 
skive ind på de elektroniske anlæg.

- 1 øjeblikket findes der ikke et 
anlæg med firmasportens skiver. Men 
vi er firmasports-skytter, og derfor må 
vi også have et EDB-program med 
vores skiver. I følge sagkundskaben 
på skyttecentret i Vingsted kan det 
udmærket lade sig gøre, sagde Leif 
Sørensen.
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Af Jane H. Andersen 
Uddannelseskonsulent, DFIF

I årenes løb er der uddannet 
mange billardinstruktører i DFIF. 
Alle har udført et flot stykke 

arbejde i sammenslutninger og 
klubber, men efterhånden var 
ønsket om at blive efteruddannet 
så stort, at uddannelsesudvalget i 
DFIF (UU) gik i gang med at kreere 
en række af efteruddannelseskur
ser, som skal ajourføre instruk
tøruddannelserne og samtidig give 
instruktørerne ideer og inspiration.

Den 7.-8. september skete det 
så i Odense, hvor 20 heldige billard
instruktører var blandt dem, der fik 
masser af inspiration af superin
struktøren Peter Thøgersen fra 
København. Peter som også instru
erer den danske billardelite, øste 
velvilligt af sin viden på områderne, 
carambole og keglebillard. Kursi
sterne fik masser med hjem, som 
de så skal arbejde med, hvis de vil

I stødet til 
efteruddannelse

Deltagerne på det første af en række efteruddannelseskurser for instruktører. 
Foto. Tommy Verting.

gøre sig håb om at deltage på det 
næste efteruddannelseskursus.

Trætte kursister
For der er rift om efteruddannel

se, og på dette kursus var kursister
ne helt møre af at regne den ud, og 
samtidig fik de set flotte kunststød. 
Oveni det hele blev alle kursister

udstyret med DFIFs helt nye 
instruktørbluser. De er, som det 
fremgår af billederne, gule, og 
bærer teksten “Instruktør i firma
idrætten’’ . Der er ingen tvivl om, at 
disse instruktører kan ses, når de 
færdes ved de forskellige billardbor
de ude i det ganske land.

A f Hans Friis
Ringkøbing og Omegns Firma Idræt Petanque-kursus II

(O&o

Sikken en optakt til en frilufts- 
weekend med petanque. 
Styrtregn, så vi var nødt til at 

køre langsomt på motorvejen. Tor
denbygen var heldigvis overstået 
inden vi nåede Middelfart, og det 
var faktisk det sidste “rigtige" 
regnvejr vi stiftede bekendtskab 
med denne weekend, hvor vi skulle 
være prøveklude for det første 
petanque II kursus i DFIF.

Fredag aften var der test. På 7 
forskellige baner skulle vores dyg
tighed afprøves. 22 point ud af 102 
mulige. Så var niveauet lagt. Inden 
vi lørdag morgen drog ud til Mid
delfart Firmasports lækre petanqu- 
ebaner, var der en gang repetition 
og regelsnak. Derefter arbejdede vi 
med forskellige former for spilletek
nik på banerne, der var faste og 
jævne, så vi kan desværre ikke give 
dem skylden.

Efter frokost lørdag gik det løs

igen med instruktion, hvor vi øvede 
os i at rette og vejlede de andre 
kursister. Sidst på eftermiddagen 
oplevede vi en verdenspremiere på 
et nyt kast: En “Ulla” . Kastet 
udføres ved, at man laver et højt 
indlæg (en Plombé) og “glemmer" 
at slippe kuglen, før den sejler i en 
høj bue bag over kasterens hovede. 
Derefter råber man, PAS PÅ!, og 
alle flygter til alle sider. Om vores 
kursusleder Birthe lignede en gris, 
skal være usagt, men hun stod 
betænkelig nær nedslagsstedet. 
Dagen sluttede først kl. 22, hvor 
nogle efter et kort ophold ved nat
maden gik i seng godt trætte, mens 
andre viste mere social adfærd og 
blev oppe det meste af natten.

Søndag morgen var der atter tid 
for en test for at se om vore resulta
ter var blevet forbedrede. Det var 
de stort set over hele linien, endda 
meget for fler es vedkommende.

Kursister og instruktører samlet til det 
første petanque II kursus i DFIF.

Efter spisepausen var der tid til 
evaluering af kurset, hvor vi fik lej
lighed til at give tibagemelding til 
Knud og John fra Ry. Et godt kur
sus, som efter nogle justeringer vil 
blive endnu bedre. Kurset fandt 
sted under afslappede former, hvor 
humoren altid var med, og vi glæ
der os til, at vi skal mødes igen i 
maj 1997 til petanque III.

3
Epi
æ

o
ur
cd-
otrro

coCO
cn

M
CO

11

U
d

d
an

n
elsesu

d
valget: D

er satses p
å efteru

d
d

an
n

else



Målgruppe: Kurset henvender sig til alle, der ønsker inspi 
ration til bevægelse og motion.

Indhold: På kurset arbejdes der med flg.:
En blanding af low  aerobicøvelser 
Øvelser med elastikker Afspæ nding og  massage 
Rytmiske bevægelser til sambarytmer, trom m em u
sik.

Tid og sted:
Den 25.-26. januar '97 i Nyborg.
Kursuspris: Kr. 1.200,-, DFIF-tilskud kr. 800,-
Din pris: Kr. 400,-
Tilmelding: Senest den 22. november ’96.

H l
MIND MAPP.

et kursus i referattetonils
Målgruppe:
Kurset henvender sig til alle, der ønsker at lære kunsten at 
tage et godt mødereferat.
Indhold:
På kurset, hvor der især arbejdes udfra praktiske opgaver, 
vil der blive arbejdet med flg. emner:

Hvilket krav er der til et referat
M ind M apping en spændende referatteknik.

Tid og sted: Bemærk ny dato 
Den 25.-26. januar '97 i Nyborg.
Kursuspris: Kr. 1.200,-, DFIF-tilskud kr. 800,-
Din pris: Kr. 400,-
Tilmelding: Senest den 8. november ’96.

Indhold:
På dette kursus vil deltagerne aktivt komme til at arbejde 
med flg. emner:

Hvordan de enkelte begreber udføres.
Hvorledes formationer kan udføres med de lærte begre
ber.
Hvilke muligheder er der for selv at præge begreber og 
formationer.
Prøv selv at være caller.

Tid og sted:
Den 18.- 19. januar '97 i Vejle.
Kursuspris: Kr. 1.200,-, DFIF-tilskud kr. 800,-
Din pris: Kr. 400,-
Tilmelding: Senest den 6. december '96.

F o r b e r e d e l s e  t i l
b l f

Målgruppe:
Kurset henvender sig til alle personer i DFIF, der ønsker at 
træne til at kunne tage livredderprøven en efterfølgende 
weekend.

Indhold: På kurset er der teoretisk og praktisk træning til 
aflæggelse af livredderprøven. Og kurset omfatter 1. del af 
Falcks kursus i »Livreddende nødbehandling«. Der trænes i 
de forskellige discipliner, der kræves til livredderprøven.

Tid og sted:
Den 7.-9. marts '97 i Ikast.
Kursuspris: Kr. 1.800,-, DFIF-tilskud kr. 1.200,-
Din pris: Kr. 600,-
Tilmelding: Senest den 17. januar '97.

Målgruppe:
Kurset henvender sig til personer, der har været på Keep Fit 
aerobic I.

Indhold:
Kurset er anden del af DFIF’s aerobicinstruktøruddannelse, 
og på dette arbejdes der med din personlige aerobicudvik- 
ling, og der arbejdes dybere teoretisk og praktisk med flg. 
emner:

A natom i Fysiologi Cuering
Takttælling Opbygning af en aerobictime
Andre form er for aerobics 
Aerobics trin og kom binationer -inspiration 
Enkelt- og  gruppearbejde.

Tid og sted: Bemærk ny dato
Den 10.-12. januar '97 i Ringkøbing.
Kursuspris: Kr. 1.800,-, DFIF-tilskud kr. 1.200,-
Din pris: Kr. 600,-
Tilmelding: Senest den 17. dec. '96.

Kursusprisen:
Tilmelding:

Yderligere
information:

Omfatter undervisning, materialer, ophold og forplejning.
Skal ske på tilmeldingsblanket, som underskrives af kreds/sammenslutning, og som 
tilsendes forbundskontoret senest den dato, der er nævnt under det enkelte kursus. 
Kan fås ved henvendelse til uddannelseskonsulent Jane Have Andersen, sekretær 
Lizzi Pedersen eller sekretær Nete Mikkelsen, på tlf. 65 31 65 60.



Århus Fodslaw
fejrer den 26.-27. oktober i år, at 

det er 25 år siden foreningen blev 
stiftet. Det sker med Moesgårdvan- 
dringen, der begynder behageligt 
allerede lørdag kl. 18.00 med buffet 
og 6-mands orkestret “No busi
ness” , der nok skal sørge for at folk 
får rørt benene.

Om søndagen går det løs med 
rutelængder på henholdsvis 6, 11,
18 og 24 km. De korteste ruter er 
familievenlige, og kan gennemføres 
med klap- og barnevogne, fortæller 
Birgit Lianri, der er PR-ansvarlig i 
Århus Fodslaw. De to længste ruter 
går til Moesgård, hvor museets 
håndværkere i anledning af 25 års 
jubilæet i tidsrummet 10-16 vil 
arbejde på det spændende stavkir
kebyggeri bag ved vikingehusene.

Svendborg Firma Sport
indbyder igen medlemmer af 

klubber under DFIF samt firmaor
ganisationer fra Tyskland og Sveri
ge til det traditionsrige “Kom og 
vær med” stævne, der afvikles den
8. og 9. februar 1997. Stævnet afvik
les i fodbold, håndbold, badminton, 
riffelskydning, dart og bowling i

Middelfart Firmasport
afviklede den 14. sept. for 19. 

gang Kongebroløbet i skovene ved 
Middelfart. Det traditionsrige 
motionsløb havde i år tiltrukket 
ikke færre end 847 motions- og eli
teløbere, der fik en perfekt dag i 
det danske sensommervejr.

Ruten var ikke for tung, så det 
betød ny rekord på den 9,6 km 
lange bane, hvor Helge Gumme
sen, Aarup var først over målstre
gen i tiden 31.13 min., 13 sekun
der hurtigere end den hidtidige 
rekord. Hurtigste kvinde var Per
nille Korndrup, der kom ind i tiden
40.00 min. På den korte bane på 6 
km., var det Jan B. Pedersen fra 
Taulov Motion, der sprintede ind i 
tiden 21.54 min.

Det største firmahold kom fra 
Nordisk Kabel og Tråd, der stillede 
med 162 løbere. Næststørste fir
mahold var Intercoustics fra 
Assens.

hallerne i og omkring Svendborg. 
Har du ikke modtaget en indbydel
se, kan indbydelse og tilmeldings
blanket fås ved henvendelse til 
Svendborg Firma Sport, Eskærvej 
65, Taasingehallen, 5700 Svend
borg, tlf. 62 22 58 09, fax. 62 22 74 
77. Bemærk sidste frist for tilmel
ding den 9. december.

Vestfyns Firmaidræt
vil nu puste mere liv i indefod- 

fodbold på Vestfyn, og det skal et 
utraditionelt midnatsfodboldstæv
ne i Assens Hallen lørdag den 23. 
november med start kl. 20.00 hjæl
pe med til.

- Stævnet vil strække sig over 
hele natten, og alle hold er garante
ret mindst 6 kampe. Desuden skal 
hvert hold udpege en person, som 
skal deltage i en sideløbende kon
kurrence i tæppecurling, fortæller 
formand og initiativtager Axel Rein- 
holt fra Vestfyns Firmaidræt. Han 
lover, at det vil blivet et højst utra
ditionelt show-stævne med masser 
af overraskelser undervejs. Yderli
gere information og tilmelding på 
64 71 48 41 eller 64 71 18 20.

Landsdel Øst
gentager nu det populære blad

træf, hvor klubbladsredaktørerne 
en aften mødes for at udveksle 
erfaringer omkring den ofte utak
nemlige opgave det er, at være 
redaktør af et lokalblad. Bladtræffet 
afholdes i Ringsted den 29. oktober, 
og her vil Henning K. Frederiksen, 
Ringsted FS og forbundskonsulent 
Jørgen Rasmussen, Næstved, gen
nemgå lokalredaktørernes blade 
med de kritiske briller på.

S!

Klar med en plan
Spørgeskemaer skal give 
ny markedsføringsgruppe 
grundlaget for at lave en 
ny strategi.

Af Freddy Juhl
Ikast Familie- og Firma Idræt

om en naturlig fortsættelse af 
firmaidrættens Åbent Hus 
dag sidste år, er der nu opret

tet en PR og markedsføringsgruppe 
i DFIF. Det første de fire medlem
mer gjorde, var at ændre navnet til 
det mere korrekte i forhold til opga
ven, nemlig DFIF Markedsføring.

Gruppen består af Jonny Arnold

fra Sønderborg Familie og Firma
sport, Steen Baden fra Hillerød 
Firmasport, Freddy Juhl fra Ikast 
Familie- og Firma Idræt og forbund
skonsulent Henning H. Jensen, 
DFIF.

Spørgeskema udsendt
DFIF har en plan - en plan som 

er inddelt i 3 faser. Den første fase 
går ud på at samle oplysninger fra 
sammenslutningerne om deres 
ønsker til markedsføringen af DFIF 
og egen lokale sammenslutning. Til 
det brug er der lavet et spørgeske
ma som allerede er sendt ud til 
sammenslutningerne, som skal ind
sendes senest den 28. oktober.

Det er et stort spørgeskema, det 
ved vi godt, men det er vigtigt for 
DFIF Markedsføring at samle viden 
om, hvilke ønsker sammenslutnin
gerne har, for at vi kan ramme rig
tigt med markedsføringen. Derfor 
er det vigtigt at alle tager sig den 
tid der er nødvendig for at diskute
re spørgsmål og svar godt igennem. 
Svarerne vil derefter danne grund
lag for den anden fase, hvor svare
ne vil blive statistisk behandlet, og 
så går arbejdet i gang. Fase 3 er 
den mere overordnede markeds
føringstrategi for hele DFIF.

DFIFs Markedsførings tidshori
sont er lang. Et realistisk bud er 3 
år inden alle tiltag slår igennem. 
Firmaidræt vil selvfølgelig løbende i 
denne rubrik bringe information om 
hvordan det går.
• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •  CD
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Bordtennisstævne
FKS-Odense inviterer til 

Odensestævnet i bordtennis søn
dag den 24. november 1996. Der 
spilles i alle rækker, og der vil bli
ve taget hensyn til både begyn
dere og de skrappe spillere, lover 
Hans Erik Jørgensen fra FKS- 
Odenses bordtenninsudvalg.
Hvis man ikke allerede har mod
taget indbydelse, kan den fås 
ved henv. til FKS Odense, tlf. 66 
17 46 06. Sidste frist for tilmel
ding den 1. november 1996.

Idrætspris på 100.000 kr.
Idrættens Samarbejds Udvalg i 

Nordjylland, der består af DIF, 
DGI/DDS og DFIF, har sammen 
med DR-Nordjyllands Radio og 
TV2-Nord stiftet Nordjyllands 
Idrætspris.

Idrætsprisen, der blev indstif
tet den 18. september, er på ialt
100.000 kr., og tildeles for en ind
sats, der markant har præget 
idrætten i Nordjylland det forløbne 
år.

Prisen uddeles i tre lige store 
portioner, henholdsvis til en:
•  idrætsudøver/hold for en 

fremragende idrætspræstation
•  til en idrætsleder, der på sit felt

har ydet en bemærkelsesvær
dig indsats

•  til en forening, klub eller orga
nisation, der har taget initiativ 
til gavn for eller har bragt 
fornyelse ind i idrætten.
Prisen er sponseret af Spar 

Nord, Saltum/Rørkjær sodavand 
og Metax, og vil blive uddelt ved 
et stort sportsshow i Aalborghal- 
len den 18. december 1996. Fri
sten for indsendelse er den 21. 
oktober, men en opfordring til at 
indsende indstillinger til prisen er 
allerede udsendt til sammenslut
ningerne i Nordjylland, oplyser 
Henning Olsen, Farsø.

I
 Hurtigskak i Odense

FKS-Odense afholder “Nytårs
stævne” i hurtigskak for sammen
satte hold, og firmahold fra hele 
landet er velkomne til at deltage. 
Stævnet afholdes søndag den 26. 
januar 1997 i FKS - hallen, Trane
højen 5, Dyrup, 5250 Odense SV. 
Indbydelse til stævnet kan fås ved(O
henvendelse til FKS-Odenses kon- 
tor, 66 17 46 06, eller til Flem- 

| ming E. Lending tlf. 66 15 27 64. 
Indbydelserne udsendes medio 
november. Skakafdelingen i FKS- 
Odense håber på stor tilmelding til 
stævnet, så det bliver en tradition.

Tusinder på march 
for en god sag

Den 1. dec. forventer arrangører
ne af årets Julemærkemarch, at 
mindst 23.000 morgenfriske van
drere vil springe ud af sengen og 
nyde naturen i forbindelse med det 
store og hyggelige motionsstævne 
for hele familien. Deltagerne møder 
på et af de ialt 63 startsteder landet 
over i tidsrummet fra 9-11.

Her har man chancen for at få 
brændt nogle kalorier af på ruter på 
enten 5 eller 10 km efter eget valg, 
og der er en medalje til alle med et 
motiv fra årets julemærke. Prisen 
for at deltage er 30 kr., og over

skuddet fra julemærkemarchen, der 
sidste år var på 300.000 kr., går 
ubeskåret til driften af de fire Jule
mærkehjem, hvor cirka 600 børn 
hvert år i alderen 5 til 14 år hjælpes 
til kræfter igen efter psykiske og 
sociale problemer i hjem og skole.

Jorden rundt to gange
LøbeTouren er afsluttet den 30. september, og 

som man kan se med et helt forrygende resultat. 
Over 88.000 km og mere end 11.000 løbeture er 
det blevet til i de 13 bysammenslutninger der har

haft DFIFs motionsløbskampagne på programmet. 
København “ løb” med titlen som årets løberby, og 
den traditionelle vinderpokal bliver uddelt på kam
pagnetræffet den 26.-27. oktober.

A p r il M a j J u n i J u l i A u g u s t S e p t . Ialt tu r e ia lt  k m
S a m m e n s lu t n in g Ture Km Ture Km Ture Km Ture Km Ture Km Ture Km
København 935 9604 620 6441 650 6783 630 6726 370 4019 920 9946,5 4125 43519
Grindsted 407 2906 403 2737 314 2384 401 2976 418 3336 350 2660 2293 16999
Middelfart 146 1030 193 1382 102 946 95 718 105 882 69 558 710 5516
Vordingborg 73 489 102 662 69 423 81 530 69 420 66 435 460 2959
Holstebro 110 460 145 805,7 191 1123 125 596,4 85 517,4 656 3502,9
Ry 107 766 123 853 59 472 73 591 362 2682
Frederikshavn 90 551 64 754,4 63 562,5 43 492 56 486 47 433,2 363 3279,1
Odense 70 532 67 509 38 289 44 335 77 585 296 2250
Fredericia 138 1̂ 245,7 141 1427,6 116 1152 90 950,5 127 1283 612 6058,2
Sæby 36 164 27 112 30 140 17 110 110 526
Bramming 60 240 60 240
Viborg 20 114 17 130 12 100 - . 12 90 11 90 72 524
Slagelse 162! 1184 151 923 140 843 83 478 116 692 174 1033 826 5153

Ialt 2 2 9 4 2 1 1 3 1 7 8 4 1423! 2 1 0 8 1 799 1 0 1 1 9 8 8 0 5 5 ,2



Teamet er udvidet
Uddannelsesudvalgets team af 

kursusledere er blevet udvidet. 
Efter at have deltaget i kursusle
derkursus i september måned, 
indgår følgende ledere nu i dette 
team, som er med til at gøre kur
ser i DFIF til de perfekte kurser: 
Jytte Pedersen, Maj-Britt Han
sen, Betty Ellegård, Svend Mik
kelsen, Bo Pedersen, Alex Mor
tensen, Bjarne Vest og Torben 
Simonsen.

Mindepokal i SFS
På rep.-mødet i Slagelse Firma 

Sport modtog Poul Erik Nielsen,
tidligere formand i SFS som den 
første en nyindstiftet mindepokal, 
Kaj Danielsens Mindepokal. Poka
len er skænket af tidligere for
mand i SFS, Kaj Danielsens hustru 
Inga Danielsen, og gives til en 
leder i SFS der har virket positivt 
for firmaidrætten. Kaj Danielsen 
var fra 1988 til 1995 formand for 
SFS, og døde den 11. september 
1995 efter svær sygdom.

Klubhus i Vordingborg
Det var en stolt formand for 

Vordingborg Firma Sport (VFS), 
Ingolf Petersen, der i sidste nr. af 
VFS’s klubblad kunne meddele, at 
VFS efter 20 år på banen i Vor
dingborg nu har fået eget klub
hus. Ejendommen består af to 
bygninger, der vil komme til at 
rumme mødelokaler og lokaler for 
dart og billard. Klubhuset vil blive 
taget i brug efter endt renovering 
i dette efterår.

Alsidig leder i Fredericia
Den 30. november 1996 kan 

Henning Hansen fejre 25 års jubi
læum i bestyrelsen for Fredericia 
Fag- og Firmaidrætsforbund 
(FFFIF). Henning startede i FFFIF 
med bordtennis, men har siden vist 
sig som en særdeles alsidig leder, 
særlig indenfor motionsområdet. 
Henning har været foregangsmand 
i Gå-lunte-løb kampagnerne, i 
naturgolf og senest også i petanqu- 
eudvalget. Henning sørger for at 
tingene fungerer på en kammerat
lig måde, og det er også Henning 
der sørger for at klubbladene kom
mer ud til medlemmerne, ligesom 
han er aktiv i Ældre Sagen.

Genvalg til 
idrætssektionerne

Ved idrætsårsmøderne i sektio
nerne, dart, fodbold, håndbold, rif
felskydning, pistolskydning og 
vollyball var der genvalg over hele 
linien til formænd og udvalgsmed
lemmer. Det betyder at idrætssek
tionerne har følgende bemanding:

Dart: Palle Stenhøj Jørgensen 
(F), Preben Krogh. Fodbold: Svend 
Aage Bødker (F), Bent Skibsted. 
Håndbold: Bjarne Kvist (F), Jørgen 
Andersen. Pistolskydning: Klaus 
Frank (F), Jan Thorsted: Riffel
skydning: Vibeke Sørensen (F), 
Preben Andersen. Volleyball: Jør
gen Larsen, (F), Kurt Hansen.

Solid 50 års jubilar
En af Fredericias solide firma

sportsforeninger fyldte den 1. okto
ber 1996 50 år. Jubilaren er DSB 
Sport i Fredericia, og formanden 
Hugo Hørlyck, der også er med i 
DFIFs idrætssektion for kegler, 
oplyser, at fodbolden i 1946 var i 
højsædet, men at foreningen her i 
jubilæumsåret tæller 200 medlem
mer, der dyrker badminton, fod
bold, kegler, dart, skydning på 
egne baner samt svømning.

m
D F I F
Dansk
Firmaidrætsforbund

Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg

Telefon 6531 6560 
Telefax 6530 1426

Ekspedition: Man.-torsdag 
kl. 8.00-15.30.
Fredag kl. 8.00-15.00

Generalsekretær
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33 
Mobiltlf. 40 13 87 33

Styrelsen:
Formand Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing

Tlf. 97 32 55 20 
Fax. 97 32 54 58 
Mobiltlf. 40 98 65 60

Næstformand Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Tonny B. Andersen 
Myr dals vej 32 
8900 Randers 
Tlf. 86 40 52 42

Kurt Petersen 
Lumby es vej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35 
Mobiltlf. 40 45 78 59

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

Redaktør
John Thrane 
Capellavænget 12 
5210 Odense NV 
Tlf. 66 16 08 88 
Mobiltlf. 20 45 55 02

Uddannelseskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53 
Mobiltlf. 40 45 78 62

Aktivitetskonsulenter:
Bo Isaksen 
Vestergade 3 
5881 Skårup 
Tlf. 62 23 14 33 
Mobiltlf. 40 45 78 61

Steffen Røjskjær 
Mosegårdsvej 21 
5000 Odense C 
Tlf. 65 90 75 38 
Mobiltlf. 40 45 78 60

Forbundskonsulenter:
Jørgen Rasmussen 
Lowej 10, Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax. 53 76 03 35 
Mobiltlf. 40 45 78 65

Sannie Kalkerup 
Skovhaven 6, Eskilstrup 
4560 Vig

Tlf. 53 42 83 84 
Fax. 53 42 84 41 
Mobiltlf. 40 45 78 63

Jan Steffensen 
Ærtekilen 6 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Mobiltlf. 40 33 99 20

Torben Laursen 
GI. Kongevej 48 
6200 Aabenraa 
Tlf. 74 63 25 15 
Fax. 74 63 25 14 
Mobiltlf. 40 45 78 64

Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Mobiltlf. 40 33 98 32

Henning H. Jensen 
Humleballe 10, Søvind 
8700 Horsens 
Tlf. 75 65 91 09 
Fax. 75 65 93 96 
Mobiltlf. 40 33 99 21
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Væ rs’go at klæde om
I Nakskov vil firmasporten 
gerne have foden under 
eget bord. Derfor har man 
tilbudt kommunen at låne 
pengene til et idrætsanlæg.

A f John Thrane 
Foto. Jan Knudsen

Kummerlige forhold. Så kort
kan faciliteterne for Nakskov 
Firma Sports (NFS) fodbold

spillere kort karakteriseres. Og for
manden Bjarne Sørensen er ikke 
bange for at betegne situationen 
for firmasporten i Nakskov for 
uholdbar.

- Vi har to simple skurvogne på 
fodboldbanerne ved flyvepladsen 
og ved sukkerfabrikken. Hver dag i 
fodboldsæsonen skal henholdsvis 
120 og 40 mennesker deles om 
omklædningsfaciliteter hvor der 
hverken er lys eller vand. Det kan 
ikke blive ved med at gå, siger Bjar
ne Sørensen.

Lånetilbud til kommunen
NFS er med ca. 1300 medlem

mer den største idrætsforening i 
Nakskov, men er stort set afhængig 
af andre foreningers velvilje hver 
gang der skal dyrkes en aktivitet. 
Det vil NFS gerne gøre noget ved, 
og har derfor givet Nakskov Kom
mune et usædvanligt tilbud.

- Vi vil gerne låne kommunen de 
1,7 mio. kr., det koster at anlægge 
et nyt stadion på Jacobsmindejor- 
dene ved Løjtoftevej, mod at kom-

Omklædningsrum anno 1996. Ebbe Rademacher, formand Bjarne Sørensen 
og Bjarne Petersen fra Nakskov Firmasport foran de faciliteter som 40 mand 
deler hver dag i fodboldsæsonen.

munen betaler afdragene på lånet. 
Det nye idrætsanlæg skal deles 
med Stormarksskolen, og vil kom
me til at rumme to håndboldbaner, 
fire 7-mands fodboldbaner, der kan 
laves om til to 11-mandsbaner, en 
basketballbane, seks bueskyd
ningsbaner, en længdespringsbane 
og en 100 m løbebane, fortæller 
Bjarne Sørensen.

Planer om Aktivitetscenter
Hvis kommunen siger ja til til- 

buddet, vil NFS selv opføre et akti
vitetscenter til 3 mio. kr. ved idræts
anlægget. Aktivitetscentret skal 
indeholde klublokaler, som NFS 
ikke har idag, bade- og om
klædningsfaciliteter, cafeteria, 
mødelokaler til 170 personer, bil
lardborde, dartbaner mv.

- 1 øjeblikket presser vi på, fordi 
vi har planer om at starte Idræt om 
Dagen og aktiviteter for de ældre
op. Det er blevet en stor succes

under firmasporten i mange andre 
byer, siger Bjarne Sørensen og for
tæller, at bowling er det sidste nye 
skud på aktivitetsprogrammet.

- Vi starter den 29. oktober med 
den første bowlingturnering, og vi 
er blevet bestormet af firmaer der 
vil være med. Før tidsfristens udløb 
var der 105 hold tilmeldt, og efter 
fristen kom der 7 hold mere til, for
tæller en tilfreds formand. Den nye 
aktivitet betyder omkring 450 nye 
medlemmer til NFS.

Folkeoplysningsudvalget i Nak
skov har behandlet udspillet fra 
NFS, og sagen skal nu drøftes i et 
udvalg hvor byens idrætsforeninger 
er repræsenteret. Først i det nye år 
barsler udvalget med en indstilling, 
hvorvidt det er firmasportens pla
ner om et nyt idrætsanlæg og akti
vitetscenter, eller om det bliver en 
ny hal 2 i Nakskov, som kommunen 
skal prioritere skattekronerne til.


